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Warm, warmer, warmst!

"Zo nen heten hebben wij nog niet gehad!" We hebben het natuurlijk over de zomer van 2018. De iets oudere lezers herinneren zich dat 
het in 1976 soms nog heter was. Maar toen was er nog geen klimaatsverandering (of we hadden er tenminste nog niet van gehoord). 
Amai, was me dat puffen en blazen zeg! En we mochten niet eens het gras en de bloemekes sproeien! Zelfs het water uit de Schelde 
mocht niet worden opgepompt. Geen goede zaak voor de gewassen en de patatjes op het veld, maar wel voor de Zwijnaardse wijnboe-
ren. Met zoveel zon zullen de druifkes straks extra prijzenwijn opleveren!
Bij het wzc Zonnebloem hadden ze die warme zomer zien aankomen. Hun gerenoveerde cafetaria sluit aan op een groot zonneterras, 
met veel parasols maar zonder “speelcontainer" voor de kindjes. Je geniet er ook van een mooi zicht op het lokaal dienstencentrum 
De Mantel, waar heel wat te gebeuren staat. De Mantel werd inmiddels feestelijk geopend en bleek meteen ook een geschikte locatie 
voor de vierde kunst- en cultuurroute van het Zwijnaardse Cultuurplatform, TrackZ. Het zal er bruisen van activiteit en gezelligheid 
dit najaar. Want kijk, daar kleuren de blaadjes aan de bomen al oranjerood, de kleuren van l'Eté indien van Joe Dassin. En al durven 
we nog hopen op een aangename nazomer, er mag toch ook wat regen vallen. De dorstige boompjes van het Parkbos en onze regen-
waterputten zullen er niet rouwig om zijn. Prettige herfst!

De redactie
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Ze rijpt in volle glorie,
de druif.
Ze wentelt zich in de hitte,
terwijl wij puffen en blazen.

Zij drinkt de zon,
op Vlaamse grond.
Wij drinken de wijn,
of het frisse Zwijn.

Geplukt met liefde,
slaapt ze in de fles.
Tot de kurk bevrijdend plopt
en ze onze zinnen streelt.

Sabine Matthijs

Ze rijpt

Wie hier minder dan een jaar woont, zal door de Stad worden 
uitgenodigd. Initiatiefneemster Ann Agon zal hen de weg wijzen 
en ontving hiervoor een wijk-aan-zet-budget. Na kennismaking 
in het ldc De Mantel, volgt een rondleiding door Zwijnaarde. Er 
wordt afgesloten met koffie en gebak. De nieuwe inwoners ont-
vangen een brochure met een jaaroverzicht van de activiteiten 
en informatie over de scholen, zorgverstrekkers, sportclubs, ver-
enigingen, enz. De eerste wijkwegwijzer gaat door op 20 okto-
ber, om 14 u.                                                         Peter Provenier

Wijkwegwijzer

Wijnbouwers in Zwijnaarde
Door het huidig zuiders klimaat stevenen de Vlaamse wijnbou-
wers dit jaar af op een recordopbrengst (een beste seizoen ooit!). 
Door de vele zon hebben de druiven een hoog suikergehalte en 
worden ze minder besproeid tegen schimmels.

Lodewijk Waes, afkomstig 
uit het Brugse, vicevoorzit-
ter van de vzw Belgische 
Wijnbouwers is sedert 2005 
eigenaar van het Wijndomein 
Waes in Zwijnaarde (Hon-
delee 44). Het familieschild 
toont 3 egels, vandaar de egel op de flessen. Hij baat het wijndo-
mein uit, gelegen tussen de Hondelee en de Zwartekobenstraat. 
De gebruikte wijnstokken zijn aangepast aan de leem- en zand-
grond in de Scheldevallei. Waes behaalt al enkele jaren verschil-
lende prijzen als beste Vlaamse witte wijn. Op 23 april verleende 
de stad Gent een omgevingsvergunning tot het bouwen van een 
nieuwe vinificatieruimte in Hondelee 44. Het betreft een nieuw 
bedrijfsgebouw (in een T-vorm met bestaande gebouwen) voor 
de berging van materiaal, verwerking van druiven, opslag van 
wijn en op de verdieping een kantoorruimte. Waes voorziet een 
verzesvoudiging van zijn productie.  

Een tweede Zwijnaardse wijngaard “Wijndomein Vandersteene” 
bevindt zich in de Krekelstraat 32a, geïntegreerd in de bloemis-
terij Gemaflor. Gestart in 2015 als hobby, baten Geert Vander-

Biodiversiteit in de Scheldevallei
De Kiosk plant in de nabije toekomst een artikelenreeks over de 
biodiversiteit in de Scheldevallei (Boven-Schelde), in eerste in-
stantie over de fauna (dierenwereld). Vele vragen leven bij de 
Zwijnaardenaars. Zijn er terug vossen en steenmarters? Zijn er 
zeldzame vogels of vlinders gespot? Is er terug een visbestand in 
de Schelde? Zijn er populaties van zeldzame vleermuizen? Zijn 
er exoten zoals de wolhandkrab? Worden futen en meerkoeten 
(watervogels) verdreven door Canadese ganzen? Voor de ar-
tikelenreeks namen wij contact met Natuurpunt Boven-Schelde 
(voorzitter Willem Audoor). Natuurpunt Boven-Schelde beheert 
170 ha aan beide oevers van de Schelde van Merelbeke/Zwijn-
aarde tot Zevergem/De Pinte/Gavere. Onlangs werd nog een 
natuurgebied aangekocht rond de Scheldearm “De Spanjaard“ 
op de grens van Zwijnaarde en Zevergem. De oorsprong van de 
naam “De Spanjaard” is onbekend (misschien kunnen de lezers 
ons helpen?). Input van lezers voor de artikelenreeks is welkom.

Geert Goethals

steene en zoon Frederik de 
wijngaard van 1 ha 7 a nu com-
mercieel uit, met de bedoeling 
verder uit te breiden tot 3 ha 
(8.000 stokken). De typische 
champagnedruiven (Pinot noir, 
Pinot meunier en Chardonnay) 
worden aangeplant om met de 
traditionele champagnemetho-
de (méthode traditionnelle) schuimwijn te produceren. Streef-
doel is 5.000 à 6.000 flessen per jaar. De omgevingsvergunning 
is bekomen om een nieuw vinificatiegebouw met onderkeldering 
te bouwen op het domein. De werken zijn reeds opgestart.

Binnenkort kunnen we onze feesten opfleuren met Zwijnaardse 
wijnen.

                                                           Geert Goethals
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Een principieel akkoord werd bereikt tussen het Agentschap voor 
Natuur en Bos en de eigenaar om het domein “de Ghellinck” (na-
bij de Eedstraat) te verwerven voor € 2,274 miljoen. Zo krijgt het 
Parkbos 42 ha bos en landbouwgrond extra. De aankoop omvat 
ook de centraal gelegen hoeve (foto) en boswachterswoning, die 
nu verhuurd worden. 

In de aankoop zijn niet begrepen: de kasteelhoeve (vierkants-
hoeve) en de voormalige hovenierswoning, gelegen aan de Hut-
sepotstraat 147 en 149. In de tweede wereldoorlog was op het 
terrein een munitiedepot van de Duitse troepen. In 1944 werd 
het opgeblazen en werd het kasteel tot een ruïne herschapen. 
Ten gevolge hiervan ligt ontplofte en niet-ontplofte munitie ver-
spreid over het terrein. Een theoretische studie van 2012 doet 
vermoeden dat de noordelijke woningen en de zuidelijke land-
bouwgronden munitievrij zijn. Voor de rest van het domein is 
verder onderzoek nodig.

De bedoeling is het noordelijk deel met de kasteelhoeve en ho-
venierswoning in te richten als een portaal of toegangspoort tot het 
Parkbos. Ter verwezenlijking van het portaal werd door het col-
lege van burgemeester en schepenen een visienota goedgekeurd 
op 5 juli. Vanuit het portaal kunnen recreanten hun bezoek aan 
het Parkbos starten. Het portaal wordt voorzien van een kleine 
parking, fietsstallingen, infoborden … De nota behandelt ook de 
mogelijke functies van de hovenierswoning en de kasteel hoeve, 
die niet werden aangekocht. Mogelijke functies die geïntegreerd 
kunnen worden, zijn: horecazaak, infopunt, fietsverhuur, buiten-
festiviteiten, … De kasteelhoeve is heden onbewoond en dient 
grondig buiten en binnen gerestaureerd te worden voor een nieu-

Parkbosportaal in domein de Ghellinck

Zone 30 en rijbaankussens 

Tijdens het Overlegplatform Zwijnaarde (OPZw) van 26 juni gaf 
het Mobiliteitsbedrijf uitleg bij de zone 30. Het plaatsen van sig-
nalisatie is gepland van half september tot half oktober. De zone 
30 zal gelden voor de woonwijken ten zuiden van de Tramstraat 
– A. della Faillelaan. De Stad kiest voor een samenhangend ge-
bied en niet voor versnipperde zones. In een zone 30 daalt de 
gemiddelde snelheid waardoor de verkeersveiligheid verbetert. 

De invoering zal aangekondigd worden met een bewonersbrief 
en affiches, in het stadsmagazine en op een website. Er worden 
snelheidsindicatieborden geplaatst en na een gewenningsperi-
ode zal de politie controleren en verbaliseren. Gelijktijdig met 
Zwijnaarde krijgt ook Drongen een zone 30. Als het volgende 
stadsbestuur dit beleid verderzet, zullen de zones 30 in de loop 
van 2019 worden uitgebreid over het ganse Gentse grondgebied.
Bij de invoering van de zone 30 was er geen overleg met het 

OPZw en de bewoners. Dat is jammer!

Ook de snelheidsremmers in de Klos-
sestraat en Rijvisschestraat kwamen aan 
bod. Veel zwaar transport en wagens die 
veel te snel rijden, veroorzaken heel wat 
lawaaihinder. De Stad heeft rijbaankus-
sens gelegd net voor en na de fietsover-
steken. Verkeersplateaus remmen echter 
beter de snelheid.

Peter Provenier

we bestemming. Beide gebouwen zijn bouwkundig erfgoed. 
Gezien deze gebouwen niet worden aangekocht, zal de eigenaar 
of een privéontwikkelaar ze uitbaten. De visienota behandelt ook 
de ontwikkeling van het bos (dreven, wandelpaden, omhaagde 
speelgelegenheden, bosuitbreiding in het landbouwgebied, ...). 
Hierbij moet natuurlijk rekening worden gehouden met de muni-
tieproblematiek. Qua mobiliteit wordt gefocust op bezoekers te 
voet, met de fiets of met het openbaar vervoer. Een doorsteek die 
de Tramstraat met de Hutsepotstraat verbindt, wordt voorgesteld 
als vlotte toegang tot openbaar vervoer in de Tramstraat. Als au-
toparking wordt het Technologiepark vooropgesteld. Het domein 
is een belangrijk gebied voor koolmezenonderzoek (UGent) en 
voor een kolonie zeldzame rosse vleermuizen.

Er komt mogelijks een mooi stukje publiek toegankelijke natuur 
bij in Zwijnaarde.

                                  Geert Goethals
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Over Parkbosbruggen en privacy

Op 29 juni werden de bruggen officieel geopend. De fietsbarome-
ter aan de Denysbrug registreerde in juli en augustus gemiddeld 
bijna 700 fietsers per dag. De spiraalbrug werd intussen jammer-
lijk besmeurd. Bij het aanleggen van het fietspad van Rijvissche 
naar de Zoé Borluutbrug was er een probleem met de binding van 
het gestabiliseerde porfier. Er werden metalen platen over gelegd 
zodat er, in afwachting van de herstelling, toch veilig kon worden 
gefietst. Een gedeeltelijke heraanleg van het fietspad is nodig.
Waar de spiraalhelling neerkomt, kijk je recht in de tuin en li-
ving van de bewoners. Dit schaadt hun privacy. Daarom zal er 
een scherm geplaatst worden tussen de helling en de opritten van 
de bewoners, vergelijkbaar met het scherm aan de andere kant 
van de spiraalhelling. Het definitief ontwerp wordt dit najaar 
verwacht. Of een vergunning nodig is, wordt nog onderzocht.
Er is ook nog geen definitieve uitspraak m.b.t. de vernietiging 
van de bouwvergunning van de twee bruggen. Op 21 augustus 
gaf de Raad voor Vergunningsbetwistingen aan het Gewest zes 
maanden tijd om de foute beslissing recht te zetten.

Peter Provenier

Wist je dat ...
• de ingang Tramstraat, aan Chevron – schuin over de Cam-

pusstraat - niet vergund is als toegangsweg voor wagens naar 
het Technologiepark en twee inwoners hiertegen klacht heb-
ben neergelegd bij de politie?

• er plannen zijn om het voormalige rusthuis “Arion” in de 
Begoniastraat 83 af te breken om plaats te maken voor 14 
assistentiewoningen, die ondergronds zullen verbonden zijn 
met de Zilvermolen (1e bewoning wellicht in 2021)?

• er appartementsgebouwen zijn gepland in de plaats van 
vroegere handelszaken: aan de Heerweg-Zuid 100 (voorma-
lig Elektro Vermeulen) en Heerweg-Noord 104 (voormalige 
slagerij Everaert)?

• de stad, ondanks bezwaren van omwonenden, een omge-
vingsvergunning heeft verleend voor het project ‘Klosse-
bos’, Grotesteenweg-Zuid 26, dat 4 gebouwen zal omvatten 
van elk 4 bouwlagen, met in totaal 30 appartementen en een 
ondergrondse garage?

• er een omgevingsvergunning is gevraagd voor de bouw van 
52 appartementen en een ondergrondse parking met 93 par-
keerplaatsen in de Hutsepotstraat 176, vlak aan de ingang 
van het kasteelpark de Ghellinck?

• er een vergunning is gevraagd voor de bouw van de “Up-
grade Tower”, een studententoren van 17 verdiepingen 
met 311 studentenkamers, gelegen nabij de bocht van de 
Oudenaardsesteenweg naar de R4-binnenring (dus aan de 
overkant van de MediaMarkt), als deel van de Campus De 
Deyne, in eigendom van de Broeders van Liefde?

• je sinds deze zomer petanque kan spelen op een nieuwe 
baan, aangelegd door de stad, in Ten Hulle?

• het stadsbestuur, op de Prelaatsdreef na, alle andere voorstel-
len om meer Zwijnaards groen op te nemen in het RUP 169 
heeft verworpen?

• er in Hertooiebos eenrichtingsverkeer is ingevoerd?
• senioren tweemaal in de maand op woensdagmiddag in 

groep dansen in de Nieuwe Melac? Meer info Rita Martens: 
tel. 09 362 83 38 of e-mail rita.martens@telenet.be. 

• het wzc Zonnebloem vitrinekasten ter beschikking stelt 
voor wie zijn of haar hobby wil tentoonstellen voor de be-
woners en buurtbewoners? Meer info tel. 09 241 78 44 of   
stephanie.vandenbroucke@ocmw.gent.

• op 27 oktober het jaarboek van Heemkring Scheldeveld 
wordt voorgesteld in Nazareth en daarin o.a. een artikel  
staat waaruit blijkt dat Maurice Maeterlincks grootmoeder 
nooit eigenaar was van het kasteel Rijvissche, maar wel van 
het Predikherenhof in de Heistraat?

• er op 8 december een alternatieve kerstmarkt plaatsvindt in 
de Nieuwe Melac?

• de Gezinsbond voor de 11e keer op 10 en 11 november een 
tweedehandsbeurs organiseert voor kinderkledij en speel-
goed in de sporthal van het Don Bosco College?

• het stadsbestuur de naam “Zonnebloempark” voorstelt voor 
het wijkpark aan het gelijknamige woonzorgcentrum?

• de Trapido-deelfietsen (zie De Kiosk nr. 44) geen succes 
zijn? Er waren slechts 4 ontleningen per maand aan de tram-
haltes Klaartestraat en Bibliotheek.

• het college de plannen voor het kinderdagverblijf De 
Boekenmolen in de Hutsepotstraat goedkeurde? Zie ontwerp 
Bressers Architecten:

• Viadukaduk (Gentbrugge) en het Overlegplatform Zwijn-
aarde een manifest hebben opgesteld waarin zij een al-
ternatief vragen voor de snelwegen door dichtbevolkte 
woongebieden in en rond Gent? Andere organisaties worden 
uitgenodigd om dit manifest te onderschrijven.

• de stad en De Lijn hebben beslist de zwarte metalen hek-
kens aan de tramhalte Molen niet terug te plaatsen omdat er 
weinig reizigers afstappen en dus de kans dat er iets verkeerd 
gaat, als zeer klein wordt ingeschat?

• de stad Gent 10 speelcontainers in gebruik heeft, maar er 
geen enkele in Zwijnaarde plaatst?

• er in de tweede helft van 2019 twee speeltoestellen voor 
kleine kinderen komen op het binnenplein aan het wzc Zon-
nebloem? De gymtoestellen, die er vroeger stonden, worden 
niet teruggeplaatst.

• de stad eind 2017 een schommel en picknickbank plaatste op 
het pleintje in de Wintervijverstraat?

• De Lijn op een weekdag in 2017 meer dan 1.500 reizigers 
telde aan de haltes in Zwijnaarde en er later dit najaar nieu-
we tellingen worden uitgevoerd, die in de eerste helft van 
2019 worden geëvalueerd?

• er in de Remi Vlerickstraat een graffiti van Eddy Wally is 
te zien?

• je fotoreportages over TrackZ 2018 en de bloemen-
hulde van Karel van de Woestijne kan terugvinden op  
http://users.skynet.be/careelmarc?
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Met klamme handjes vertrokken wij met ons vragenlijstje 
naar Marc Bockstaele, de specialist in verhoortechnie-
ken, gewezen hoofdcommissaris bij de gerechtelijke politie. 
Gelukkig kon hij ons onmiddellijk geruststellen en werd het 
een gezellige babbel bij een glaasje witte wijn.

Kan je je even kort voorstel-
len ?
Ik ben thuis geboren, wat toen 
nog gebruikelijk was, in 1948 
te Ledeberg. Sedert 1980 wonen 
wij in Zwijnaarde. Ondertussen 
ben ik 70 en reeds vijf jaar met 
pensioen na een 42-jarige car-
rière bij de gerechtelijke politie.

Hoe verliep jouw loopbaan?
Ik startte mijn professionele car-
rière in 1971 als agent-inspec-
teur bij de gerechtelijke politie te 
Aalst. Na verschillende examens 
werd ik er op mijn 30ste com-
missaris in de unit moordzaken. 
Samen met mijn collega’s heb ik 
de vaststellingen gedaan van de 
overval van de bende van Nijvel. 
In 1995 kwam ik definitief naar 
Gent. Bij de politiehervorming 
in 2000 werd ik hoofdcommis-
saris bij de federale gerechte-
lijke politie, analyse en beleid. 
Een commissaris werkt in een 
unit met ongeveer zes mensen, 
een hoofdcommissaris heeft ver-
schillende units onder zijn ver-
antwoordelijkheid.

Je gaf ook les. Hoe combineer-
de je dat?
Dat lesgeven deed ik tussendoor 
vanaf 1986 omdat ik ondervon-
den had dat er echt nood aan 
was. Zo was er op de politiescholen geen opleiding verhoor-
technieken. Je moest maar ervaring opdoen door met oudere 
collega’s mee te lopen en met je ogen te stelen. Ik gaf ook het 
praktijkvak ‘processen-verbaal’ aan middenkaders, dit zijn men-
sen die al 5 à 15 jaar dienst hebben, in diverse politiescholen, 
aan de federale inspectiediensten en aan die van de Vlaamse 
Gemeenschap.

Je schreef ook verschillende boeken over het onderwerp?
Het onderzoek van moordzaken en de wetgeving daarrond heeft 
mij altijd geboeid. Ongeveer vier jaar heb ik gewerkt aan het op 
punt stellen van cursussen verhoortechniek en leugendetectie. 
Het zijn ondertussen drie lijvige handboeken geworden die nog 
steeds in gebruik zijn en daar ben ik zeer fier op. Sedert 2000 
werk ik doorlopend aan het actualiseren van de cursussen.

Wat houdt leugendetectie juist in?
Dit is niet zo eenvoudig uit te leggen want er zijn zo’n twintigtal 
parameters en signalen gekend zoals non-verbale, para-verbale 
en verbale. Om het niet te technisch te maken, kan ik één voor-
beeld geven nl. de oogbewegingen. Al van in de baarmoeder vor-
men de ogen zich eigenlijk vanuit de hersenen. Nu is gebleken 
dat de rechterhelft van de hersenen staat voor creatie, fantasie 
en dus eventueel leugens en de linkerhelft voor geheugen, feiten 
en dus waarheid. Als je een vraag stelt aan een rechtshandige 
en hij slaat de ogen naar rechts vooraleer te antwoorden, zal hij 

eerder fantaseren of misschien liegen. Kijkt hij naar links zal hij 
feiten vertellen. Deze techniek lukt echter niet bij iedereen. Als 
er tijdens een ondervraging meerdere afwijkende gedragingen 
van zijn gewone doen worden waargenomen, bv. plots stotteren 
of zenuwachtig worden, kan dat een indicatie zijn dat die ver-

dachte liegt. Iedereen heeft zo 
zijn eigen individuele leugensig-
nalen die een politie-inspecteur 
moet weten te ontdekken. Er 
moet daarna natuurlijk nog altijd 
feitelijk bewijs geleverd worden.

Hoe heb je de gerechtelijke 
politie zien evolueren in die 42 
jaar?
Oh enorm! Het is nu onvoor-
stelbaar dat wij een proces-
verbaal moesten uittypen met 3 
lagen carbonpapier en bij een 
wijziging of een fout, volledig 
mochten herbeginnen. Sedert de 
computer was dat een ‘plezier’ 
om processen-verbaal op te stel-
len. De intrede van het DNA-
onderzoek in 1985 - 86 heeft het 
oplossen van veel moordzaken 
bespoedigd. Vroeger hadden we 
alleen de bloedgroep om ons op 
te baseren. Nu wordt het DNA 
op bloed, haartjes, voorwerpen 
of kledingvezels rechtstreeks 
gematched met de verdachte. De 
telefonie is niet meer te verge-
lijken. Sedert de gsm en de dito 
masten die overal staan, kan men 
weten waar een bepaald individu 
zich bevond op het moment van 
de moord. Ook het sporenonder-
zoek, de opsporingsberichten via 
media en de wetgeving op de 
bijzondere opsporingsmethoden 

hebben het oplossingspercentage verbeterd.

Het moet toch een harde job geweest zijn ?
Ik heb veel lijkschouwingen bijgewoond en in het begin kruipt 
dat wel in de kleren vooral als het om kinderen gaat, maar daar 
mag je niet blijven bij stil staan. Een chirurg moet ook enkel 
rationeel opereren. Ik vond mijn job altijd heel interessant en zou 
die onmiddellijk terug doen.

Zijn er moordzaken waarvan je de uitkomst betreurt?
Er zijn er zo’n 4 à 5 waarvoor we niet voldoende bewijs kon-
den verzamelen terwijl we heel goed wisten dat de verdachte 
in kwestie de moordenaar was. Er zijn ook moordzaken waar 
de vrijspraak wordt bekomen wegens “onweerstaanbare drang” 
en dat kan soms knagen. De advocaat van de verdediging doet 
natuurlijk zijn werk en het openbaar ministerie staat daar tegen-
over terwijl wij altijd onpartijdig moeten blijven.

Heb je nog hobby’s en bezigheden?
Ik blijf de wetgeving ter zake volgen en zolang men mij vraagt, 
blijf ik mij inzetten voor justitie. Verder reisde ik graag met mijn 
echtgenote naar verre landen zoals Azië, Afrika, Noord- en Zuid 
Amerika. Dit is nu wel fel verminderd. We houden het meer bij 
Zwijnaarde waar we heel graag wonen.

Christine en Marc

Hoofdcommissaris Marc Bockstaele: “Iedereen heeft zijn eigen leugensignalen”.
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De kapelletjes deel 16 (slot)
Zandvoordestraat
Met deze 16de aflevering zijn 
we aan de letter z gekomen, 
de laatste letter van het alfa-
bet en dus het einde van dit 
overzicht van klein religieus 
onroerend erfgoed in Zwijn-
aarde.
Op het pleintje halfweg de 
Zandvoordestraat, waar de 
Hondelee van onder de au-
tosnelweg E17 komt, bevindt 
zich de oudste nog bestaande 
Zwijnaardse kapel. Het bak-
stenen gebouw is omringd 
door knotwilgen en 2 rust-
banken. Op een gevelsteen 

achteraan staat te lezen “Gebouwd in 1742. Herbouwd in 1958”. 
Wie de respectievelijke opdrachtgevers waren heb ik niet kunnen 
achterhalen. De kapel staat wel vermeld in de inventaris “Bou-
wen door de eeuwen heen” doch wonderlijk genoeg niet in de 
inventaris van het onroerend erfgoed. Het geniet derhalve geen 
bescherming. Het behoort tot het openbaar domein en dus wordt 
de omgeving onderhouden door de stad Gent. Het interieur wordt 
onderhouden door vrijwilligers. Dit gebeurde o.a. door Mietje 
Lauwaert (+1951), Mariette Lauwaert (+2015) en nu door haar 
dochter Gerda Vermeulen. 
Boven de ingang stond vroeger geschilderd: “H. Maria troos-
teres der bedrukten bid voor 
ons”. Het betreft dus een 
O.L.-Vrouwkapel waar de 
jaarlijkse meiprocessie halt 
hield. Het altaar is blauw 
met overhangend wit kleedje 
waarop de tekst AM is gebor-
duurd. Het O.L.-Vrouwbeeld 
met kind in bruin op de arm 
draagt een blauw kleed. 
Naast kunstbloemen treft 
men er steeds levende bloe-
men aan en brandende kaar-
sen. De groengeverfde deur 
met ruitjes is voorzien van 
een gleuf voor de binnenin 
bevestigde offerblok. 

Arthur De Decker

Prelaatsdreef geen monument
De Prelaatsdreef is volgens het 
huidige van toepassing zijnde 
Gewestplan ‘woonuitbreidingsge-
bied’. Zoals gemeld in De Kiosk 
45 werd daarom een verzoek in-
gediend om deze groene oase in 
de dorpskern duurzaam te vrij-
waren door het èn te beschermen 
als monument èn het in het RUP 
169 Groen een betere juridische 
bescherming te bieden.
Wat de aanvraag als monument 
betreft werd op 16 augustus door 
het Agentschap Onroerend Erf-
goed geoordeeld dat deze dreef 
niet in aanmerking komt voor een 
bescherming omdat ze niet meer over voldoende hoge erfgoed-
waarde beschikt. Door de aanleg van de E17 is de zichtas tussen 
het kasteel en het dorp immers verbroken. De dreefstructuur met 
kapelletje beschikt echter wel nog over voldoende erfgoedwaarde 
voor een opname in de inventaris van houtige beplantingen. 
Dus werd de dreef opgenomen in de inventaris en ge-
niet ze voortaan wel reeds enige bescherming. Zie  
https://inventaris.onroerenderfgoed.be/erfgoedobjecten/306449.
Dit kan zeker wel nog verbeteren door de positieve respons op het 
verzoek tot verankering van de Prelaatsdreef in het voornoemde 
RUP Groen. Daarover wordt echter pas in 2020 een definitieve 
beslissing verwacht. Wordt dus vervolgd. 

Arthur De Decker

Zwijnaards erfgoed verkocht

Zoals eerder gemeld stelde het stadsbestuur diverse van haar 
eigendommen in Zwijnaarde te koop. We vernamen dat het 
gewezen politiekantoor in Zandvoordestraat 4 werd gekocht voor 
€ 352.666 door een energieadviesbureau uit Merelbeke, waar 7 
personen zullen werken. Het wordt verbouwd tot een klimaatneu-
traal kantoor. Het oud-gemeentehuis met aanbouw in Dorpsstraat 
1 - Zandvoordestraat 2A werd verkocht voor € 505.310. Het oud-
gemeentehuis wordt een advocatenkantoor. De bestemming en 
projectontwikkeling van het annex is nog in onderzoek. Voor de 
beschermde pastorij met tuin waren meerdere gegadigden. Het 
goed werd verkocht aan de meestbiedende voor de prijs van  
 € 630.000. De nieuwe eigenaars, een jong koppel, heeft de bedoe-
ling er te komen wonen. 

Arthur De Decker
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Omgevingsvergunning Alinso/Domo 
De gebrekkige verkeersontsluiting van de bedrijfsterreinen in 
Zwijnaarde blijft voor ophef zorgen. Dat blijkt nu ook uit het 
dossier van de omgevingsvergunning van Alinso voor de Domo 
Investment Group. 

Die wil op de site een nieuw hoofdkwartier en Polytoren 
oprichten, met parkeergebouw voor 320 wagens. Een maatregel 
die opnieuw het autoverkeer stimuleert, terwijl het openbaar ver-
voer nog onvoldoende is ontwikkeld en het bedrijventerrein nog 
niet rechtstreeks via de R4 met de wagen bereikbaar is.

Om te voorkomen dat er zich heel wat verkeer door de aanliggen-
de woonwijken een weg baant, werd eerder door Alinso en de 
stad Gent een masterplan opgemaakt. Hierin werd een ontslui-
tingsweg voorzien die verbinding maakt met de R4. Deze loopt 
verder in een westelijke boog, parallel met de snelwegberm, 
rondom de site, om via Nederzwijnaarde ook de bedrijven van 
Zwijn aarde III te bereiken.

De stad Gent adviseerde bij de vergunningsaanvraag de kosteloze 
grondafstand voor deze ontsluitingsweg als voorwaarde, maar de 
Deputatie volgde eens te meer de stad Gent niet.

Enkel een private tijdelijke ontsluitingsweg, die “zo snel als mo-
gelijk” moet vervangen worden door de geplande (definitieve) 
ontsluitingsweg, wordt in de vergunning vermeld. 

Dit biedt echter geen enkele juridische zekerheid, temeer 
aangezien het Agentschap Wegen en Verkeer al liet verstaan dat 
deze ontsluitingsweg omwille van de ‘30 meter’-regel niet langs 
de snelweg kan worden aangelegd.

Info MER Technologiepark-Tramstraat 
Over het plan (RUP) dat nodig is om de expansie van de bedrij-
ven in goede banen te leiden, is al veel geschreven (zie De Kiosk 
27, 35, 42 en 45). Het milieuonderzoek (MER) is bijna afgerond. 
Tijdens de infovergadering van 15 juni werd een stand van za-
ken gegeven. Het openbaar onderzoek zal in 2019 georganiseerd 
worden. Het RUP zal in 2020 van kracht worden. Aan de opmaak 
van het plan zal dan 10 jaar gewerkt zijn.

De meeste aandacht ging naar de ontsluiting van het Technolo-
giepark. In 2013, in de 1ste versie van het MER, werd een brug 
over de E40 naar de R4-buitenring voorgesteld. Dit scenario 
wordt nu afgeraden omdat er files zouden ontstaan op de R4, 
ter hoogte van de Ottergembrug. Deze brug en de rotondes aan 
weerszijden zijn immers niet ontworpen voor het verkeer van het 
Technologierpark. Volgens de huidige MER-studie is de ontslui-
ting via de N60 de beste oplossing. Voorwaarde is wel dat de 
Ovonde wordt vervangen door kruispunten met verkeerslichten. 
In dit scenario, “N60 – C – tris” genoemd, gaan de zijingangen 
aan de Tramstraat dicht.

Of deze ontsluiting ook werkelijk zal gerealiseerd worden, hangt 
af van het Vlaams Gewest. Daarover is nog niets beslist. 

Peter Provenier

Om al die redenen werd administratief beroep aangetekend tegen 
de vergunning. Nu zal de Vlaamse overheid zich over het dossier 
moeten uitspreken. Ondertussen kunnen de werken nog niet van 
start gaan.

Tom Van Wynsberge

De Raad voor Vergunningsbetwistingen schorste de vergunning 
omdat het Agentschap Wegen en Verkeer de luchtvervuiling ne-
geerde. Dat met de weefstroken het verkeer zal toenemen, las 
u in De Kiosk 42 en 44. Meer verkeer leidt doorgaans tot meer 
ongezonde lucht. Dat milieurisico moet eerst onderzocht worden.   

De middenberm mag nog niet gesupprimeerd worden en bij-
gevolg kunnen de weefstroken ook niet in gebruik worden 
genomen. Het vervangen van het wegdek van de E40 is struc-
tureel onderhoud en dat gaat wel door. Ook de geluidsschermen 
tussen de afritten Sint-Denijs-Westrem en Zwijnaarde worden 
reeds geplaatst omdat hiervoor geen vergunning nodig is. 

Peter Provenier

Vergunning weefstroken E40 geschorst
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Zoek het sleutelwoord 
 
Horizontaal  
1. krantentitel / Eén van de vele kastelen – 2. Grootmoeder / 
Langs / Sappig – 3 Kerstmis (fr.) / Radio golflengte / Ruiterspet 
/ Wortel – 4. Wielervrienden – 5. Spijker / Lage druk / 
Bezinemerk – 6. Regeringsstelsel / Muzieknoot / Buurgemeente 
– 7. Trad op in TrackZ / Pleister – 8. Vernieuwde versie / Binnen 
/ Theelepel – 9. Slagwerk / Kloef / Gerecht – 10. Doodop 
(omgekeerd) / Europees keurmerk / Initialen van Ronny Neyens 
– 11. Een trage weg ter ere van Karel van de Woestijne - 12. 
Leeg / Overmatig / Holte / Kippenhok – 13. Voorzitter 
Handbalclub Don Bosco.  
 
Verticaal 
1. TrackZ / Trekdier – 2. Een onderzoekscentrum van staal op 
het Technologiepark / Accuraat – 3. Drukte / Nu Alinso – 4. Deel 
van een oliemolen / Krachteloos / Mat – 5. Italiaanse rivier / 
Briefopschrift / Item / Danspartij – 6. Hoofd (dialect) / 
Kettingraadje / Verzetsbeweging – 7. Wijnstreek / studeren – 8. 
Kijkbuis / Embleem – 9. Vruchtbeginsel / Hemelsbrood – 10. 
Naaigerei / Slokje / Zoogmoeder – 11. Per order / Baar geld – 
12. Voorbij / Belasting – 13. Waterbus / Latijns voorvoegsel – 
14. Dochter van Juan Carlos / Extreem – 15. Selenium / De 
Mantel / Register. 

 
Vul het kruiswoordraadsel in en bezorg het sleutelwoord 
vóór 4 november aan Marc Careel, Laurierstraat 83, 9052 
Zwijnaarde. Onder de juiste inzendingen worden twee 
flessen Champagne verloot. 
 
Oplossing 46 

 
De 2 flessen Champagne gaan naar Sonia Delagrense en 
Barbara Van Houte. 
 
Proficiat! 

 
 

Wie weet meer? 
 
 
 
We kregen bovenstaande foto van een van onze lezers. Wie weet 
waar deze foto werd genomen in Zwijnaarde en wie er hier 
allemaal poseert? 
 

 
Uitreiking Bronzen 

Zwijntjes 2018 
 

Op vrijdag 26 oktober om 19u30 zal in het 
kasteel della Faille terug de uitreiking 
plaatsvinden van de “Bronzen Zwijntjes” 

aan mensen, verenigingen of instellingen die zich verdienstelijk 
hebben gemaakt voor de Zwijnaardse gemeenschap. De 
gelauwerden zijn: Walter Baele voor zijn prachtige vertolking 
van ‘Martin Rigolle uit Zwijnaarde’, Rosine Vanhove voor haar 
lovenswaardige bewaring van het kasteel della Faille en de Raad 
van Bestuur OCZw voor de realisatie van de Nieuwe Melac. Na 
de uitreiking kan men terug aanzitten aan het diner. Meer info 
op www.porcaerazwijnaarde.be . 

Marc 
 

Colofon 
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Wie weet meer?

We kregen bovenstaande foto van een van onze lezers. Wie weet 
waar deze foto werd genomen in Zwijnaarde en wie er hier al-
lemaal poseert?

Uitreiking Bronzen 
Zwijntjes 2018

Op vrijdag 26 oktober om 
19u30 zal in het kasteel del-
la Faille terug de uitreiking 
plaatsvinden van de “Bronzen 
Zwijntjes” aan mensen, ver-
enigingen of instellingen die 
zich verdienstelijk hebben ge-
maakt voor de Zwijnaardse 
gemeenschap. De gelauwerden 

zijn: Walter Baele voor zijn prachtige vertolking van ‘Martin 
Rigolle uit Zwijnaarde’, Rosine Vanhove voor haar lovens-
waardige bewaring van het kasteel della Faille en de Raad van 
Bestuur OCZw voor de realisatie van de Nieuwe Melac. Na de 
uitreiking kan men terug aanzitten aan het diner. Meer info op 
www.porcaerazwijnaarde.be .

Marc




